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Abstract (en)
The swing and sliding doors, for railway carriages or buses and other public transport vehicles, has one or two panels (2,3) with side closing edges
(15) at the side pipe beams (7,8) of the door opening. At least one hook (20) is at the door side edges (15), which is moved by the rotating side
door beam (7,8) between a position where the door panels (2,3) are released and into a locking position when the doors are closed. The hook (20)
swings on an axis parallel to the door beam pipe (7,8), with a coupling (19) linked to the hook (20) at one end and to the door beam pipe (7,8) at the
other end.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine ein- oder zweiflügelige Schwenkschiebetür für Fahrzeuge mit einem Türbaumrohr (7, 8) im Bereich der
Nebenschließkante (15, 42) der Türflügel (2, 3, 31). Die Erfindung ist dadurch gekennzeichnet, daß zumindest ein Haken (20, 45) im Bereich
der Nebenschließkante (15, 42) vorgesehen ist, der durch die Verdrehung des Türbaumrohres (7, 8) zwischen einer den Türflügel (2, 3, 31)
freigebenden Position und einer den Türflügel in die geschlossene Lage drängenden Position bewegbar ist. Damit wird die Beulfestigkeit der Tür
sowohl gegenüber Druckstößen als auch bei dagegenstoßenden Passagieren erhöht. <IMAGE>
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